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نوشت:  توییتر  قالیباف در حساب کاربری خود در  باقر  ایرنا، محمد  به گزارش 
مجلس یازدهم بر شکستن انحصار بازار خودرو اصرار دارد و با واردات در ازای 
با  همزمان  قیمت  راستای کاهش  در  مازاد،  یا خودروی  قطعات  عمدتاً  صادراتِ 

تقویت صنعت خودرو گام بلندی برداشته است.
رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: از شورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت 
نظام تقاضامندیم تا با موافقت خود اجازه دهند صنعت خودرو نفس راحتی بکشد.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی با اصلاح طرح ساماندهی واردات 

خودرو-اعاده شده از شورای نگهبان- به اشخاص حقیقی و حقوقی اجازه دادند به 
ازای صادرات خودرو یا قطعات یا سایر کالاها و خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو 
محرکه، نسبت به واردات خودرو برای تنظیم بازار اقدام نماید.بر اساس تبصره یک 
ماده ۴ این طرح با هدف تنظیم بازار و رعایت الگوی مصرف، شاخص های کیفیت 
و میزان مصرف سوخت خودروهای وارداتی و نیز سقف تعداد مجاز واردات آنها 
تقاضای مؤثر( بصورت سالانه، توسط  به  نسبت  تولید داخل  با کسری  )متناسب 

وزارت صنعت، معدن و تجارت تعیین و به تصویب هیئت وزیران می رسد.

 تحلیل این خبر را در ستون 
سمت راست بخوانید

فرمانده سپاه ناحیه بقیه الله شیراز خبر داد؛

 فروش محصولات پرتخفیف در نمایشگاه 
بزرگ بسیج در هفته جاری

ویزیت رایگان به مدت سه روز در منطقه قره باغ شیراز

امام جمعه شیراز با بیان اینکه در بحث آزادسازی زندانیان کسانی که زیر 
۵۰ میلیون تومان بدهکار هستند باید در اولویت آزادی قرار بگیرند گفت: 

امید است که در میلاد حضرت زهرا )س( عده دیگری آزاد شوند.
سرویس خبری/ میلاد پناهی: آیت الله لطف الله دژکام در مراسم آزادسازی 
زندانیان جرائم غیرعمد افزود: برای بدهکاران با مبالغ سنگین نیز امیدواریم 

که زمینه سازی های لازم انجام شود.
امام جمعه شیراز با بیان اینکه مجموع بدهکاری طبق آنچه گفته شد 2۵۰ 
ما و کشور  استان  در  امکاناتی که  برای  میزان  این  افزود:  است،  میلیارد 
است، رقم زیادی نیست. سال گذشته برای کمک های مؤمنانه مردم 4۰۰ 
میلیارد کمک کردند وقتی این رقم برای کمک های مؤمنانه داده می شود 
بدهی زندانیان  تا  با همفکری و همراهی مردم می توان کمک کرد  پس 

پرداخت شود.
دژکام با تأکید بر آزادی زندانیان با بدهی کم بیان کرد: باید روی آزادی 
این  متمرکز شد چرا که مشخص است  دارند،  بدهی کمتری  آنهایی که 
افراد چه گرفتاری و وضعیتی دارند که برای 1۰ یا 2۰ میلیون تومان به 

زندان افتادند.
نقش مساجد باید احیا شود

وی در بخش دیگری از صحبت هایش به نقش مسجد در ارتباطات اجتماعی 
اشاره و عنوان کرد: مدیران و مسئولان باید در نماز جمعه شرکت کنند 

چرا که از گذشته مسجد محیط ارتباط مردم و مسئولان بوده است.
نباید  بفهمد،  را  این  نمی تواند  کسی  اگر  اینکه  بیان  با  شیراز  جمعه  امام 
مسئول باشد، تصریح کرد: صمیمیت و ارتباط راحت با مردم در مسجد باید 

در اولویت قرار گیرد چرا که در این صورت مردم حس می کنند حرفشان 
به مسئولان زده و شنیده شده است.

دژکام با بیان اینکه باید دوباره این نقش مسجد را احیا کرد، افزود: باید با 
همکاری دوباره نقش مساجد احیا شود تا نقش خود را در انسجام اجتماعی 

به خوبی ایفا کند.
از ابتدای امسال زمینه آزادی 5 هزار زندانی فراهم شده

سپس سید مصطفی بحرینی دادستان مرکز استان با بیان اینکه از ابتدای سال 
تاکنون زمینه آزادی ۵ هزار نفر از زندانیان فراهم شده است، گفت: از بین 
این افراد تعداد 2 هزار و 12۹ نفر محکومان مالی و جرائم غیرعمد بودند 

که به روش های مختلف بدهی تأمین و آزاد شدند.
مصطفی بحرینی اظهار داشت: این امر با روش ها و شرایط مختلف از جمله 
آزادی مشروط، پابند الکترونیک، مرخصی پایان حبس و دیگر موارد به 

هر ترتیب بود تلاش شد تا زندانیان به خانه برگردند.
وی گفت: آزادی 188 نفر از ناحیه خیرین و نیکوکاران با پرداخت 11 

میلیارد و 8۰۰ میلیون تومان بوده است.
دادستان مرکز استان فارس با بیان اینکه ۵۰ نفر نیز در سطح استان در زمینه 
قصاص نفس به سازش رسید، افزود: در زمینه توجه به خانواده زندانیان نیز 
اقدامات حمایتی انجام شده که یکی از این اقدامات اشتغال و به کارگیری 
زندانیان  در عرصه های صنعتی و کشاورزی بوده که با فراهم کردن زمینه 
اقتصادی هم پیشگیری از جرم شود و هم به یک درآمد برای حمایت از 

خانواده هایشان برسند.
بحرینی با بیان اینکه  دادستانی و دادگستری تأکید بر پیشگیری از وقوع 
که  است  جرم  از  پیشگیری  و  صیانت  بر  تلاش  کرد:  بیان  دارد،  جرائم 
پیگیری حقوق عامه به ویژه در حاشیه شهرها یکی از اقداماتی است که در 

راستای پیشگیری از وقوع جرم انجام می شود.
او با بیان اینکه تأکید دستگاه قضایی استان پیشگیری است تا مقابله اما 
این به معنای عدم برخورد با متخلفان نیست گفت: با کسانی که با امنیت 
مردم بازی کنند و موجبات خدشه به آن را فراهم کنند بدون هیچ اغماضی 

برخورد می شود.

شهردار شیراز در پاسخ خبرنگار روزنامه طلوع درباره وضعیت طرح پارک 
از  پس  و  اجرا  فاز  در یک  این طرح  بود  قرار  پی گفت:  حاشیه ای سی 
 یک سال بازنگری شود، ولی این اتفاق نیفتاد اما در مدیریت جدید، طرح 

سی پی در حال بازنگری است.
نشست  نخستین  در  اصنافی  احسان  / خدیجه غضنفری:  سرویس خبری 
خبری خود در جمع خبرنگاران با بیان اینکه پروژه های بزرگ را نمی توان 
از  فقط  را  بزرگ  پروژه های  افزود:  اجرا کرد،  فعلی شهرداری  درآمد  با 

طریق مشارکت و سرمایه گذاری می توان اجرا کرد.
وی با اشاره به بحث تراموا افزود: ترامو به عنوان یک پازل جامع حمل 
و نقل محسوب می شود که برای اجرای آن، باید اول سند جامع حمل و 
نقل تدوین شود و تلاش کنیم عملیات بدون برنامه در حوزه تراموا نداشته 

باشیم.
شهردار شیراز در مورد کمربندی شیراز، با بیان اینکه کمربندی با تغییر نام 
ایمن نمی شود، گفت: تا کمربندی شمال شرق راه اندازی نشود، نمی توان 
تردد  محل  حاضر  حال  در  زیرا  کرد  تبدیل  بلوار  به  را  فعلی  کمربندی 

کامیون ها و خودروهای سبک است.
او دربخش دیگری از سخنانش با اشاره به انتصابات در این دوره مدیریت 
شهری گفت: در انتصابات تا به حجت نرسم کسی را منصوب نمی کنم، 

ملاک من شایستگی ها، تخصص و توانمندی افراد است.
اصنافی با بیان اینکه برخی جوسازی ها در انتصابات برای من ملاک نیست، 
خود  بدنه  از  تاکنون  گرفته  صورت  انتصابات  درصد   ۹۰ بالای  افزود: 
شهرداری شیراز بوده است و از همه گرایش ها استفاده شده چون ملاک 
افراد است، سعی می کنم در مورد  توانمندی و تخصص و عملکرد موفق 

انتصابات به حجت شرعی برسم تا اینکه من را قانع کنند.
اجازه نخواهیم داد هیچ طرحی زخمی باقی بماند

شهردار شیراز با بیان اینکه یکی از مطالبات مردمی موضوع شفافیت است، 
در  مشکل  بدون  را  اطلاعات  تمامی  تا  است  تلاش  در  شهرداری  افزود: 

اختیار مردم قرار دهد و اجازه نخواهیم داد هیچ طرحی زخمی باقی بماند.

از گذشته درسطح شهر  تمامی طرح هایی که  ادامه داد: درتلاشیم  اصنافی 
شیراز به یادگار مانده را تکمیل کرده و به بهره برداری برسانیم.

به گفته او برای تحقق شفافیت در شهرداری شیراز به سیاست و ابزار و 
زیرساخت نیاز است.

بافت تاریخی شهر شیراز مانند تخت جمشید نیست که بتوان به دور آن 
دیوارکشید

شیراز  شهر  بافت  گفت:  شیراز  تاریخی  بافت  درخصوص  شیراز  شهردار 
مانند تخت جمشید نیست که بتوان به دور آن دیوار کشید تا مردم بیایند 

آن را ببیند.
وی ادامه داد: قبل از اینکه به فکر آجر و کاشی در بافت باشیم، باید به 

هویت آن توجه کنیم.
اعلام آمادگی برای احیای دارالسلام

اصنافی با اشاره به آرامستان دارالسلام نیز گفت: این آرامستان را نمی توان 
آن  متولی  فرهنگی  میراث  و  اوقاف  کل  اداره  زیرا  کرد  تکلیف  تعیین 
هستند و شهرداری نیز به عنوان یک فضای شهری می خواهد در قبال آن 

عمل کند. شهرداری اعلام آمادگی می کنیم که دارالسلام را احیا کنیم.
در  سرمایه گذاران  جذب  برای  داشت:  اظهار  همچنین  شیراز  شهردار 
حوزه های مختلف فرهنگی، گردشگری در ۵۰ روز گذشته اقداماتی را در 

پیش گرفته ایم و به آینده امیدواریم. قابل  بیماری های  اداره  رئیس 
پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت 
بینی  پیش   14۰1 سال  برای  گفت: 
یکبار  مردم  همه  برای  تا  کرده ایم 

دوز یادآور را بزنیم.
محسن  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 
زهرایی رئیس اداره بیماری های قابل 
پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت 
سال   1۵۰ گفت:  خبری  نشستی  در 
بیماری  به  مبتلا  اینقدر  افراد  پیش، 
می شدند، تا بالاخره عده ای می مردند 
عده ای  و  می شدند  معلول  برخی  و 
آن  و  می بردند  در  به  سالم  جان  نیز 

بیماری بومی می شد.
این  کووید  مورد  در  افزود:  او 
یعنی  دهد،  رخ  می توانست  اتفاق 
سال  چند  هر  که  نکنیم  کاری  هیچ 
شوند،  بستری  و  کنند  فوت  عده ای 
اما واکسن را می توانیم به عنوان یک 
ابزار داشته باشیم، طبیعتا از علم روز 
استفاده می کنیم که جلوی این رویه 
سطح  که  است  این  مهم  بگیریم.  را 
را کم  از کووید  ندیده  افراد آسیب 
کنیم. برخی می گفتند این واکسن ها 
به درد نمی خورد اما دیدیم که عملا 
است  ممکن  داشتند.  زیادی  تاثیر 
زدن  وجود  با  عده ای  بگویند  برخی 
واکسن فوت کردند، درصورتی که 
آمار  واکسیناسیون  با  نگفته  کسی 
در  اما  می شود  صفر  میر  و  مرگ 
نمودارها می بینیم و مشخص است که 

واکسن ها تاثیر زیادی داشته اند.
مردم  سهم  واکسن  گفت:  زهرایی 
وزارت  که  واکسنی  و  ماست 

میزان  به  است  کرده  تهیه  بهداشت 
همه مردم است و اگر نزنند از سهم 

خودشان گذشته اند.
دهیم  نشان  باید  گفت:  زهرایی 
زده ها  واکسن  سلامت  در  واکسن 
باید  است. درحال حاضر  بوده  موثر 
واکسیناسیون  به  را  مردم  درصد   14
واکسیناسیون  برروی  کنیم.  تشویق 
و  نداریم  تاکید  درصد   8۰ یا   ۷۰
کنیم  تشویق  را  مردم  همه  باید 
واکسن  چون  بزنند،  واکسن  که 
با  دولت ها  افزود:  است.او  حقشان 
به  قرنطینه  و  داون  لاک  ابزارهای 
وضعیت  علاج  حل  راه  موقت  طور 
را پیدا می کنند. تعطیل کردن علاج 
موقتی برای پیدا کردن راه بهتر است 
مانند  حل هایی  راه  به  آن  از  پس  و 
واکسیناسیون روی می آورند.زهرایی 
کارکنان  برای  یادآور  دوز  گفت: 
و  درمان  و  بهداشت  سلامت،  نظام 
افراد معلول ذهنی و جسمی، جانبازان 
بالای ۵۰ درصد و جانبازان شیمیایی 
دوز  ماه  شش  از  بعد  باید  که  است 
یادآور دریافت کنند. از افرادی که 
مانند  فعال  واکسن های ویروس غیر 
سینوفارم و برکت دریافت کرده اند، 
افراد بالای ۶۰ سال بعد چهار ماه دوز 

سوم را دریافت می کنند.
او افزود: 1۶۷ میلیون دوز درمجموع 
تامین شده و نیاز ما را جواب می دهد، 
اما برای 14۰1 هم پیش بینی کردیم 

همه مردم یکبار دوز یادآور بزنیم.
مناسبی  زمان  الان  افزود:  زهرایی 
مراکز  و  بزنیم  واکسن  که  است 
مردم  خدمت  ارائه  برای  تجمیعی 
بسیج شده اند. حال الان گیرنده های 
خدمت کم شوند، پایگاه ها هم جمع 
باقی  افراد  است  بهتر  پس  می شود. 
را  واکسن شان  و  شوند  جمع  مانده 

بگیرند.

با  گفت وگو  در  طباطبایی  علامه  دانشگاه  سرپرست  معتمدی  عبدالله 
خبرنگار ایلنا با اشاره به  عدم تمایل جوانان به انتخاب رشته در حوزه علوم 
انسانی گفت: شاید بتوان گفت که جامعه بر اساس تشخیص درستی که 
از شرایط دارد این قضاوت را می کند. به عبارت دیگر فرض کنید اگر 
سطح  هوشمندی  نظر  از  که  باشد  داشته  تیزهوش  فرزند  خانواده ای  یک 
بالایی دارد بیشتر او را به سمت رشته هایی سوق می دهد که فکر می کند 
درآمد بالاتری داشته باشد. مانند پزشکی یا مهندسی. البته اکنون این اتفاق 
مهندسی  رشته های  انتخاب  پیشتر  می افتد،  مهندسی کمتر  رشته  زمینه  در 

بیشتر بود.
وی با بیان اینکه جوانان مستعد دیگر رشته مهندسی را انتخاب نمی کنند، 
گفت: رشته مهندسی یک زمانی خیلی روی بورس و مورد توجه بود اما 
اکنون به دلیل اینکه برخی مهندسان ما بیکار هستند جوانان مستعد ما دیگر 
رشته های مهندسی را انتخاب نمی کنند. چندی پیش یک جلسه در مشهد 
با افرادی که رتبه زیر هزار کسب کرده بودند داشتیم که تعداد زیادی از 

آن ها رشته دبیری و دانشگاه فرهنگیان را انتخاب کرده بودند.
که  است  این  دلایل  از  یکی  گفت:  طباطبایی  علامه  دانشگاه  سرپرست 
استخدام می شوند،  ابتدای تحصیل  از همان  فرهنگیان  دانشگاه  دانشجویان 
حقوق دارند و آینده شغلی خودشان را می دانند. بنابراین یکی از کارهایی 
که ما باید در دانشگاه انجام دهیم این است که رشته های تحصیلی را به 
گونه ای طراحی کنیم که بعدها دانشجویان بتوانند در جامعه نقش آفرینی 

داشته باشند.

از  بعد  ما  دانشجویان  یعنی  شوند،  مهارتی  باید  رشته ها  کرد:  تاکید  وی 
فارغ التحصیلی از دانشگاه باید بتوانند متناسب با دانش و آگاهی خودشان 
کار کنند نه اینکه بروند کار دیگری انجام دهند. باید طبق تحصیلی که 

دانشجویان دارند بتوانند در جامعه نقش آفرینی کنند.
وی تاکید کرد: تعریفی که ما از دوره های تحصیلی داریم این است که 
دوره تحصیلی کارشناسی در عین حال که دانشجو را با مبانی نظری رشته 
آشنا می کند باید امکان مهارتی شدن را هم فراهم کند. به نظر می رسد که 

اگر این اتفاق بیافتد نگاه جامعه هم تغییر پیدا می کند.
بودن  باز  مقدار  یک  باید  ما  که  است  این  دیگر  مساله  گفت:  معتمدی 
اتفاق  به شکل بی رویه  ایران  انسانی را که در همه جای  رشته های علوم 
انسانی  باشد که چون رشته علوم  اینگونه  نباید  افتاده است کنترل کنیم. 
نیازی به آزمایشگاه ندارد، هر جایی یک کلاس و یک تابلو وجود دارد، 

پس امکان راه اندازی رشته علوم انسانی هست.

جمعیت شناسی  و  جامعه شناسی  در 
عنوان  زیر  که  مباحثی  از  یکی 
مهاجرت مطرح می شود ویژگی های 
و  فرست«  »مهاجر  مناطق 
باید  که  آنچه  است.  »مهاجرپذیر« 
و  کنکاش  مورد  مبحث  این  در 
مناطق  قرار گیرد »دافعه های  تحلیل 
مهاجر فرست« و »جاذبه های مناطق 

مهاجرپذیر« است.
اگر مردم ما به طور اعم و جوانانمان 
به طور اخص، در دو سه دهه گذشته 
تاکنون، کشور را ترک کرده و به 
و  کرده  مهاجرت  دیگر  کشورهای 
بدانیم  علمی  شیوه  به  باید  می کنند، 
که علل آن چیست؟ چه دافعه هایی 
در کشور ما وجود دارد که آنها را 
می کند  متمایل  دیگر  کشورهای  به 
مهاجرپذیر  کشورهای  در  متقابلًا  و 
چه جاذبه هایی به چشم می خورد که 
اشتیاق و تمایل مردم و جوانان ما را 
به سمت و سوی آنان، بیشتر و بیشتر 

می کند؟
به  ما  کشور  دافعه های  متأسفانه 
اجتماعی،  فرهنگی،  اقتصادی،  لحاظ 
نیست  مورد  دو  یکی   ... و  سیاسی 
که  کسانی  دل  درد  پای  اگر  بلکه 
از آنها  بنشینیم و  مهاجرت کرده اند 
بخواهیم که علل مهاجرتشان را بیان 
و  نابسامانی ها  متوجه  آنگاه  کنند 
ناملایماتی که در ابعاد مختلف، دافعه 
ایجاد کرده و آنها را مجبور به ترک 

وطن کرده، خواهیم شد. 
امکانات و  از طرف دیگر جاذبه ها، 
شرایط چشمگیری که در کشورهای 
مطلوب  و  دارد  وجود  مهاجرپذیر 

مهاجران است، نسبتاً قابل توجه بوده 
و آنها را جذب می کند.

مسلماً هیچ فردی دوست ندارد وطن 
ترک  دلیل  بدون  را  خود  زادگاه  و 
هم  هرچقدر  دیگر  کشورهای  کند. 
باز  باشند  داشته  مختلف  جاذبه های 
برای ما، غربت محسوب می شوند و 
تا آنجا که شرایط اینجا قابل تحمل 
باشد، افراد تن به مهاجرت نمی دهند 
که  موقعی  کرد  می شود  چه  ولی 
در  ما  نخبگان  و  تحصیل کردگان 
کشور خود، نه شغل مناسبی دارند و 
نه از تخصص و رشته ای که تحصیل 
و  می شود  بهینه  استفاده  کرده اند 
بیکاری و سرخوردگی  متعاقب آن، 
ازدواج  امکان  شده،  تحمیل  آنها  بر 
ندارند،  را  بی دغدغه ای  زندگی  و 
عمومی  فرهنگ  دافعه های  همچنین 
و  نامطلوب  اجتماعی  روابط  و 
دخالت های بی جا در حریم خصوصی 
و  سکون  دلهره  و  افراد  شخصی  و 
به  دست  ...همگی  و  پیشرفت  عدم 
برای  را  زمینه  و  می دهد  هم  دست 
فراهم  سرمایه ها«  و  مغزها  »فرار 
می آورد. باید این عوامل دافعه را از 
بین برد تا میل به مهاجرت کم شود 
وگرنه با صرف خواهش و اصرار و 
مهاجرت  از  نمی توان  زبانی  تشویق 

جلوگیری کرد. 
در  مقصد  و  مبدأ  کشورهای  به 
علل  و  کنیم  نگاه  مهاجرت  امر 
»کشش های  و  مبدأ«  »رانش های 
مقصد« را بررسی و تحلیل و سپس 
در  عملی  قدمی  تا  کنیم  چاره جویی 

این راستا برداشته باشیم.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

از هر دری کلامی

قالیباف: 

رهبر انقلاب در دیدار با نخبگان جوان:

 توقف واردات نباید باعث افزایش قیمت ها شود

 باید به گونه ای عمل کنیم که ایران جزو ۱۰ کشور برتر 
هوش مصنوعی در دنیا قرار گیرد

سرپرست دانشگاه علامه:

رشته دبیری انتخابِ تعداد زیادی از رتبه های زیر هزار

آیت الله دژکام در مراسم آزادی زندانیان جرائم غیرعمد؛

فرمانده سپاه ناحیه ثارالله شیراز خبر داد؛

اجرای 700 برنامه به مناسبت 
هفته بسیج

خیل عظیمی از آقازاده ها در خارج 
زندگی می کنند

شهردار شیراز در پاسخ به خبرنگار روزنامه طلوع:

پروژه های بزرگ را فقط به صورت مشارکتی و سرمایه گذاری می توان اجرا کرد


